
První dáma na Ukrajině: trapné ticho,
neznalost problematiky, listování v papírech.
Co ČT neukázala (VIDEO CZ, 7 min)
- CZ24 News | 10. října 2023

ČESKO: První dáma Eva Pavlová navštívila začátkem září hlavní město Ukrajiny Kyjev, kde
se účastnila summitu prvních dam a pánů, který pořádala manželka ukrajinského
prezidenta Olena Zelenská. Nyní bylo zveřejněno video, podle kterého nedokázala Pavlová
odpovědět na položenou otázku a podle Jany Bobošíkové to zavánělo ostudou pro Českou
republiku.

Bobošíková si posvítila na zářijovou cestu první dámy Evy Pavlové do Kyjeva. „Víte, kdo její cestu
platil? O tom na Hradě nemají vůbec jasno. Ředitel legislativního a právního odboru Václav Pelikán
tvrdí, že Kancelář prezidenta republiky cestu nehradila a že výdaje si Eva Pavlová hradila sama,“
říká ve své reportáži Bobošíková.

Podle prezidenta se Eva Pavlová připravovala na summit prvních dam a pánů v Kyjevě velmi
zodpovědně. Tématem přitom bylo duševní zdraví. „Myslím si, že je důležité, aby lidé v dnešní době
pečovali o své zdraví, o svoji duševní pohodu. Co se týká mé rodiny, snažíme se dělat nějakou
sportovní aktivitu, jezdíme na kole, snažíme se najít čas na své vlastní aktivity. Svým způsobem
relaxujeme a očišťujeme svoji duši,“ uvedla první dáma v propagačním klipu ze summitu.

„To, jak o cestě Evy Pavlové informovala veřejnoprávní televize, je velmi rozdílné od toho, jak se
Pavlová s očištěnou duší v Kyjevě skutečně projevila,“ uvedla Bobošíková a pustila krátkou reportáž
ČT o cestě Pavlové do Kyjeva, kde na summitu zaujala čestné místo vedle choti ukrajinského
prezidenta Oleny Zelenské.

„Co nám ale ČT neukázala, bylo vystoupení první dámy v panelové diskusi na téma válka a zdraví.
Zde měla Pavlová odpovědět na své zkušenosti s mentální odolností Ukrajinců a prozradit, jaké
programy pro ně v Čechách máme,“ pokračuje Bobošíková s tím, že na tuto otázku Pavlová
nedokázala několik desítek sekund zareagovat a odpověď marně hledala ve svých připravených
papírech.

„Úzkosti spojené s válkou se samozřejmě dotýkaly i českých dětí, právě proto, že se setkávaly
s ukrajinskými studenty, právě proto, že byly jejich spolužáky,“ uvedla poté Pavlová, která tak vůbec
neodpověděla na položenou otázku.

„Máte pocit, že tato odpověď byla o mentální odolnosti Ukrajinců?“ ptá se ironicky Bobošíková. A
dodává, že první část projevu Evy Pavlové nebyla tlumočena, což je možná pro prestiž České
republiky jedině dobře. „Česká veřejnoprávní média toto neukázala, místo toho první dámě řada
novinářů pochlebuje, jak jí to sluší a jak je aktivní. Aktivitu věnovanou duševnímu zdraví jsme právě
viděli. Co myslíte, dorovnají vzdechy o kráse prvního páru jistý deficit v oblasti myšlenek?“ dodává
Bobošíková.
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